

[Text]

We included the Auditor General because Mr. Baker made it quite clear that you were interested in the business of supply. I am aware of the committee that the Auditor General has put together, and the list that you have in front of you are people whom we wanted to bring forward to the committee for discussion as to whether or not we would approach them to appear as witnesses before us.

• 1610

Mr. Huntington: Well, I think, Mr. Chairman—

The Chairman: Yes, Mr. Huntington.

Mr. Huntington: —that the Auditor General should be invited then to submit a paper as these other offices have done.

Mr. Reid (Kenora—Rainy River): Nobody submitted a paper.

The Chairman: Nobody . . . these were . . .

Mr. Huntington: Just operative assistance.

Mr. Reid (Kenora—Rainy River): These are people who said that if you need some . . .

The Chairman: They were unsolicited. They came in as soon as the committee was announced, Mr. Huntington, and of course the Auditor General may do exactly that very same thing. But we did not invite any persons to contact this committee as of yet.

Mr. Huntington: In other words, if the office of the Auditor General offered assistance, he could be added to that list.

The Chairman: Sure. Yes, Mr. Collenette.

Mr. Collenette: I do not want to speak twice on the same subject but I will expand it somewhat by taking into account (i). I take Mr. Reid's point on (h) and I withdraw any objections I had. I do not want to be difficult on this and I think we should be grateful to these people, organizations, who have offered assistance. But in (i), there is some sense of immediacy and we have to decide that now, that the committee should, as soon as possible, seek authority from the House to engage the services of professional . . . and I want to deal . . .

The Chairman: Yes. Let us deal with (h) first.

Mr. Collenette: Just a minute, Mr. Chairman, with respect. I would like to know what is determined by "professional", because in (j) we talk about engaging someone to co-ordinate, a task-force chairman from outside Parliament, and it was in this context that I had objections to (h), not ultimately, and I do not want people to take me the wrong way. I just feel at the moment it would be premature to make these kinds of decisions.

The Chairman: I do not mind admitting to you, Mr. Collenette, I am having a little bit of problem with (i) and (j) myself, and I would just like to say where. I was under the impression the committee would recommend under (i) that any services such as stenographic, clerical staff . . .

[Translation]

M. Baker ayant souligné que l'on s'intéressait à la question des approvisionnements, le vérificateur général a été inclus dans cette liste. Je sais que le Vérificateur général a constitué un comité spécial. La liste contient les noms de personnes que nous pourrions éventuellement convoquer en qualité de témoins.

M. Huntington: Monsieur le président . . .

Le président: Allez-y monsieur Huntington.

M. Huntington: . . . je trouve que nous devrions demander au Vérificateur général de nous soumettre également un exposé écrit.

M. Reid (Kenora—Rainy River): Personne n'a soumis d'exposé écrit.

Le président: Non, personne.

M. Huntington: Des offres d'aide.

M. Reid (Kenora—Rainy River): Ce sont des personnes qui nous ont fait leur offre de services.

Le président: Nous ne leur avons rien demandé; c'est eux qui nous ont offert ces offres de services, dès que la constitution du Comité fut connue. Il se peut que le Vérificateur général décide d'en faire autant. Jusqu'à présent, nous n'avons rien demandé à personne.

M. Huntington: Donc, si le vérificateur général fait des offres de services, son nom pourrait être ajouté à la liste.

Le président: Certainement. Monsieur Collenette.

M. Collenette: Je retire les objections que j'avais émises à l'endroit de la recommandation (h). Nous devrions être reconnaissants aux personnes et aux organisations qui nous ont fait des offres de services. Pour ce qui est de la proposition (i), par contre, nous devrions décider si, oui ou non, nous devons demander à la Chambre l'autorisation d'engager des spécialistes de l'extérieur.

Le président: Commençons par la proposition (h).

M. Collenette: Un instant, monsieur le président. Je voudrais savoir ce qu'on entend au juste par spécialiste, car dans la proposition (j), il est question d'engager une personne étrangère au Parlement, qui serait chargée du travail de coordination. C'est dans cette optique que je m'étais opposé à la proposition (h). Mais j'estime en effet que pareille décision serait prématurée.

Le président: Je dois reconnaître que je me pose, moi aussi, des questions quant aux propositions (i) et (j). Je pensais en effet que dans le cadre de la proposition (i), le Comité recommanderait que pour engager des sténographes, du personnel de bureau, etc . . .